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Treść uwagi

Stanowisko (uwaga 
uwzględniona w całości, 
uwzględniona w części, 

odrzucona)

Uzasadnienie

I
1 Usunięcie przejazdu na skróty mija się z celem w godzinach 

porannych, gdzie cała ulica Widna jest zakorkowana przez ludzi 
wyjeżdzających z przedszkola; chcąc dostać się w stronę 
obwodnicy przejazd na skróty jest dla mnie idealną alternatywą - 
zaoszczędzam dzięki temu około 10 minut.

Uwaga odrzucona. Celem inwestycji jest poprawa jakości zamieszkania na terenie osiedla, a tym 
samym - poprawa jakości zagospodarowania przestrzeni publicznej osiedla. 
Podstawowym zasobem wysokiej jakości przestrzeni publicznej są tereny zielone, 
nie zaś tereny parkingowe, których zawyżona powierzchnia w stosunku do 
powierzchni całej przestrzeni publicznej / terenów zielonych świadczy o 
degradacji osiedla i obniżeniu standardu zamieszkania. Celem inwestycji jest 
również zwiększenie bezpieczeństwa wszystkich uczestników ruchu i lepsze 
zaspokojenie potrzeb mieszkańców poprzez stworzenie wysoko jakościowej 
przyjaznej przestrzeni publicznej, co oznacza m.in. likwidację tranzytu. Przestrzeń 
nie może jednocześnie służyć celom samochodowym (tranzyt, parking) i spełniać 
funkcję rekreacyjno-sąsiedzką i zazielenienia otoczenia, konieczne jest wybranie 
priorytetu. Priorytet został określony w GPR i w założeniach tej inwestycji i jest 
nim jakość zamieszkania. 

2 Likwidacja części miejsc. Zamknięcie drogi spowoduje problem z 
wyjechaniem ulicą Uczniowską.

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 1.                                                                          
Do dalszych prac projektowych wybrano wariant 1 z wjazdem i wyjazdem na 
osiedle od strony ul. Widnej oraz przecięciem tranzytu na wysokości budynku 
Nauczycielska 4. 

3 Moim zdaniem wariant nr jeden jest korzystny, ale powinny zostać 
przejezdne wjazdy i wyjazdu od Nauczycielskiej i Widnej ... W 
pobliżu tych ulic mamy dwie szkoły i przedszkole; dzieci są 
dowożone przez rodziców i już teraz korkują się przejazdy między 
7 a 8:30. Nie wyobrażam sobie, co będzie, jak zostanie zamknięty 
jeden wyjazd. Zamknięcie dróg zdecydowanie nie.

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 2.                                                                

PRZEBUDOWA OSIEDLOWEJ PRZESTRZENI MIĘDZYBLOKOWEJ między ul. WIDNĄ, NAUCZYCIELSKĄ i UCZNIOWSKĄ - etap pierwszych konsultacji społecznych 
Zestawienie uwag i opinii mieszkańców ujętych w otwartych pytaniach w ankiecie oraz w e-mailach i podczas wizji lokalnej

Uwagi z ankiet dotyczące pytania o uzasadnienie wskazanej odpowiedzi "żaden z wariantów" (stanowiące 27% wszystkich odpowiedzi):



4 Za mało miejsc parkingowych. Obecnie wieczorem jest trudno 
znaleźć wolne miejsce, więc nie wyobrażam sobie ograniczenia ich 
liczby.

Uwaga odrzucona. W odniesieniu do wątku dot. poszukiwania wolnego miejsca do zaparkowania, 
podkreślić należy, że przy obecnym poziomie zmotoryzowania gdynian i 
gdynianek (622 auta na 1000 mieszkańców - dane za 2019 r.) "poszukiwanie" 
miejsca do zaparkowania auta jest rzeczą powszechną. Z przeprowadzonego 
monitoringu zajętości miejsc postojowych wynika, że w omawianej przestrzeni 
średnia zajętość miejsc to 70-115% - różnie w zależności od lokalizacji: 
intensywniejsza przed blokami, nawet do 115%, mniej intensywna w granicach 
opracowania: 65-90%.                                                                                                                                       
Docelowa liczba miejsc postojowych to 23. Będzie możliwość wygospodarowania 
4-5 kolejnych miejsc postojowych przy blokach, poza zakresem opracowania, lecz 
w obrębie omawianej przestrzeni międzyblokowej. 

5 Nie podoba mi się przerwanie możliwości wyjazdu „na skróty” z 
osiedla. Uważam, że oba wyjazdy powinny pozostać. Można 
byłoby zrobić drugi wyjazd spod bloku Widna 3 bezpośrednio na 
ul. Widną.

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 1.                                                                                        
Nie ma możliwości wykonania dodatkowego wyjazdu w ul. Widną spod bloku 
Widna 3 z uwagi na budynki (punkt sprzedazy, garaże) usytuowane wzdłuż ulicy 
Widnej. 

6 Obecnie mamy ponad 30 miejsc parkingowych i wieczorem trzeba 
szukać miejsca po całym osiedlu, żeby zaparkować. Teoria Pani 
przedstawiającej plany, jakoby nie było dramatu z zaparkowaniem 
samochodu po wyłączeniu części miejsc parkingowych, mija się z 
prawdą. Proponuję zapytać mieszkańców, czy chcą zamiast 32 
miejsc parkingowych 19?

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 4.

7 Miejsca postojowe to podstawa tak gęsto zabudowanego 
terytorium. Są ogromne problemy z zaparkowaniem pojazdów, 
dużo mieszkań wynajętych i w rodzinach po 2 auta. Zabranie tych 
miejsc bardzo utrudni nam życie. Miejsca zielone będą służyć za 
toaletę dla czworonogów, a latem  miejscowi urządzą sobie "bar 
pod chmurką". No i wtedy nie zaparkuję samochodu i jeszcze się 
nie wyśpię. Dlatego jako mieszkańcy żądamy od odstąpienia od 
tego absurdalnego pomysłu.

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 1 i nr 4. 



8 Na jednym i na drugim zmniejszają Państwo ilość miejsc 
parkingowych, które są przy naszym bloku na wagę złota. 
Proponuję połączyć oba warianty i zrobić łączna liczbę miejsc 
parkingowych. Zieleni tam jest dość  przy bloku Widna 3 i 
Nauczycielska 4 i tam można zrobić te ogrody deszczowe, czy jak 
to się zwie. NAJWAŻNIEJSZE NIE ZMNIEJSZAĆ ILOŚCI MIEJSC 
PARKINGOWYCH, TYLKO WRĘCZ DODAĆ ICH ILOŚĆ!!!

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 1 i nr 4.                                               
Zwiększenie liczby miejsc postojowych na omawianym obszarze stoi w 
sprzeczności z celami inwestycji, tj. m.in. poprawą jakości i dostępności 
przestrzeni publicznej, stworzeniem warunków umożliwiających integrację, w 
tym międzypokoleniową.

9 Za mało miejsc parkingowych, obecnie jest ich więcej, a i tak nie 
ma gdzie parkować.

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 4.

10 Likwidacja kilkunastu miejsc postojowych. Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 4.

11 Uważam, że w dobie zmotoryzowanej większości mieszkańców, 
miejsca parkingowe są nieodzowne i okrojenie ich o połowę jest co 
najmniej niedorzeczne.

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 4.

12 Niepotrzebna nam jest tu kolejna zieleń, mamy las i place przy 
blokach. Za mało parkingów jest.

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 4.                                                               
Projektowana zieleń wewnątrz osiedla pełni funkcje inną niż las - zapewnia małą 
retencję wód oraz umożliwia rekreację dla osób w różnym wieku i o różnym 
poziomie sprawności.

13 Mało miejsc parkingowych. Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 4.

14 Brak możliwości wyjazdu z ul. Nauczycielskiej do ul. Widnej i 
wyjazdu do ul. Chwarznieńskiej dzięki sygnalizacji świetlnej.

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 2.

15 Ilość proponowanych miejsc postojowych jest niewystarczająca 
(budynek Nauczycielska 4 posiada 60 mieszkań - w większości 
posiadaczy aut). Korzystam z obu dróg dojazdowych; sądzę, że 
lepszym rozwiązaniem byłoby ograniczenie prędkości na tym 
terenie oraz wymuszenie tego poprzez progi zwalniające. 
Poprowadzenie chodnika zaraz obok budynku przy Nauczycielskiej 
4 byłoby dla mnie uciążliwe. Można rozważyć likwidację schodów i 
w dokładnie tym samym miejscu poprowadzenie chodnika. Jeśli 
chodzi o projektowaną zieleń proponuję więcej krzewów i drzew. 
Proszę wziąć pod uwagę wizyty dzików na tym osiedlu.

Uwaga uwzględniona w 
części.                               
Uwaga w części zostanie 
poddana analizie na 
etapie dalszych prac 
projektowych.

Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 1 i nr 4.                                                                                                        
Dziki wchodzą na osiedle ze względu na jedzenie pozostawiane poza koszami 
przez ludzi - jest to dla nich łatwy do zdobycia pokarm. 



16 Wariant I i II ograniczają poruszanie się samochodem. Korzystam z 
obu wyjazdów na ul. Chwarznieńską: Widna - gdy jadę w stronę 
Gdyni, Uczniowska - gdy jadę w stronę obwodnicy.

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 2.                                                           
Ograniczenie poruszania się samochodem w przestrzeni wewnątrzblokowej jest 
zabiegiem celowym. 

17 Zbyt mała ilość miejsc postojowych, zablokowanie jednego z 
dojazdów utrudni życie mieszkańców, korzystam zarówno z drogi 
od ulicy Widnej, jak i od strony Chwarznieńskiej. Pod względem 
nasadzeń bardziej odpowiada mi wariant 2 - więcej drzew.

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 1 i nr 4. 

18 Dodatkowy komentarz: Jest planowane wprowadzenie strefy 
zamieszkania znak D40, który to znak wprowadza parkowanie 
pojazdów w miejscach do tego wyznaczonych. Wiadomo, że nie 
będzie tylu miejsc postojowych co do ilości mieszkań we 
wszystkich budynkach. Jednocześnie narazi to mieszkańców na 
nakładanie mandatów przez SM. Na chwilę obecną jest i tak mało 
m.p., samochody stoją wszędzie.

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 4.                                                                                                       
Znak "strefa zamieszkania" daje mieszkańcom możliwość interweniowania w 
przypadku niewłaściwie zaparkowanego samochodu. 

19 Jestem za wariantem 2, ale bez likwidacji przejazdu przy sklepie 
Stokrotka

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 1.                                                                                                            
Utrzymanie tranzytu stoi w sprzeczności z celem inwestycji, którym jest poprawa 
jakości zamieszkania na terenie osiedla, a tym samym - poprawa jakości 
zagospodarowania przestrzeni publicznej osiedla. 

20 Ważna jest likwidacja schodów przy KAMI Uwaga uwzględniona w 
całości.

II
1 Ma przede wszystkim zapewniać bezpieczeństwo (szczególnie po 

zmierzchu) mieszkańcom tego terenu i ma w jakimś stopniu pełnić 
funkcję ozdobną.

Uwaga uwzględniona w 
całości.
Uwaga zostanie poddana 
analizie na etapie 
dalszych prac 
projektowych.

Uwagi z ankiet dotyczące pytania o zagospodarowanie przestrzeni/wykorzystanie potencjału tej przestrzeni do wypoczynku i rekreacji:



2 Boisko do koszykówki z prawdziwego zdarzenia, nie tartan, i 
porządne kosze.

Uwaga odrzucona. Celem inwestycji jest poprawa jakości zamieszkania na terenie osiedla, nie zaś 
tworzenie infrastruktury sportowej i w ramach tak ukierunkowanej inwestycji 
staramy się pogodzić zapotrzebowanie na tereny biologicznie czynne z 
potrzebami parkingowymi mieszkańców.

3 Parkingi. Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 1 i nr 4 w pkt I.                                                                       
Parking nie realizuje celu, o którym mowa w uzasadnieniu dla rozstrzygnięcia 
uwagi I.1. 

4 Brak preferencji wypoczynkowych. To jest miejsce postoju aut. 
Parkingi pomiędzy blokami są za małe.

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 3.

5 Zieleń, nowe wiaty i przebudowa miejsc parkingowych – tak. Uwaga uwzględniona w 
całości.

6 Należałoby uporządkować ruch na "ulicy " prowadzącej od Widnej 
do Nauczycielskiej - progi zwalniające, poziome pasy ruchu. 
Aktualnie to jeden wielki tor wyścigowy. Warto również wydzielić  
miejsca parkingowe oraz ścieżkę rowerową, a także zadbać o 
chodniki dla pieszych. Zieleń otaczająca pobliskie bloki powinna 
być efektowna - kolorowe nasadzenia.  Plac zabaw jest między 
blokami przy markecie KAMI oraz zapomniany i bardzo zniszczony 
przy bloku na ul. Pogodnej i Widnej 7. Może warto odnowić te 
place zabaw, które już istnieją, a nie budować kolejne. :)

Uwaga uwzględniona w 
części.

Postulat dotyczący uporządkowania ruchu jest uwzględniony obu wariantach 
zmian w omawianej przestrzeni. Ścieżki rowerowej w tej przestrzeni nie będzie ze 
względu na to, że cały ten obszar stanowić będzie strefę zamieszkania, w któej 
dopuszczalna prędkość samochodów to 20 km/h, zatem nie ma potrzeby 
wydzielania ścieżki rowerowej. Plac zabaw nie był planowany do utworzenia w 
tej przestrzeni - teren ma sprzyjać integracji międzypokoleniowej dla różnych 
grup wiekowych. 

7 Można zrobić na środku skwer, ale zatrzymać miejsca parkingowe! 
Ludzie muszą wrócić bezpiecznie i skutecznie do domu, a nie 
szukać miejsca parkingowego z dala od domu!

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 1 i nr 4 w pkt I.                                                                       

8 Trochę zieleni, do tego ławeczki. Uwaga uwzględniona w 
całości.
Uwaga zostanie poddana 
analizie na etapie 
dalszych prac 
projektowych.

9 Zieleń łagodząca wszechobecny beton. Uwaga uwzględniona w 
całości.



10 Miejsce, aby usiąść i porozmawiać ze znajomymi. Uwaga uwzględniona w 
całości.
Uwaga zostanie poddana 
analizie na etapie 
dalszych prac 
projektowych.

11 Śmietnik powinien zostać zlikwidowany, przez środek powinien 
przechodzić pas zieleni oddzielający ulice. Dotychczasowa liczba 
miejsc postojowych powinna zostać zachowana. Wszelkie ławeczki 
będą siedliskiem nocnych posiedzeń.

Uwaga uwzględniona w 
części.                           
Uwaga zostanie poddana 
analizie na etapie 
dalszych prac 
projektowych.

Postulat dot. likwidacji śmietnika i wprowadzenia zieleni został uwzględniony w 
obu wariantach zmian omawianej przestrzeni. Ławki są ważnym elementem 
zagospodarowania przestrzeni, zwłaszcza dla osób starszych. Szczegółowe 
rozwiązania dotyczące elementów małej architektury zostaną określone na 
etapie dokumentacji projektowej. Uwaga dotycząca liczby miejsc postojowcyh - 
zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 4 w pkt I. 

12 Poproszę wobec tego o większą ilość miejsc parkingowych. Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 3.

13 Przestrzeń, o której mowa, od wielu lat służy jako parking i 
powinna nim zostać. Do rekreacji jest plac zabaw między szkołą a 
KAMI oraz boiska na terenie szkoły, jest las. Przestrzeń między 
blokami powinna być wykorzystana jako parkingi. Mieszkam tu od 
urodzenia i z miesiąca na miesiąc mam coraz większy problem z 
postawieniem samochodu, starzy ludzie umierają, wprowadzają 
się młodzi i większość pracuje tak jak ja poza Trójmiastem, więc 
samochód jest niezbędny do przemieszczenia się i chciałabym 
wracając do domu po ciężkiej pracy mieć komfort psychiczny że 
podjeżdżam pod blok i nie muszę szukać pół godziny po okolicy 
miejsca parkingowego!!!!!

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 1 i nr 4 w pkt I.                                                                       

14 Powinny pozostać parkingi przy Widnej 3 i przy Chwarznieńskiej 4. Uwaga odrzucona. Oba parkingi są poza zakresem inwestycji. Nie planuje się zmian w odniesieniu do 
nich.

15 Największą zaletą rewitalizacji dla mnie jest poprawa estetyki i 
zwiększenie bezpieczeństwa mieszkańców oraz powiększenie 
terenów zielonych.

Uwaga uwzględniona w 
całości.



16 Więcej zieleni. Uwaga uwzględniona w 
całości.

17 Równomierne rozłożenie uciążliwości wjazdu pojazdów na osiedle - 
ul. Widna, ul. Uczniowska i kolejne na ul. Uczniowską. W wariancie 
2 zwiększy się ruch na ul. Widnej, a jest i tak duży przez 
uciążliwość stadionu SI Arka i ilości samochodów rodziców 
przewożących tam codziennie w godzinach 15-21 dzieci na 
treningi, do tego szkoła i żłobek na 140 dzieci zwiększają ruch na 
tym wyjeździe. Dlatego jak już, lepiej zamknąć tę część od ul. 
Nauczycielskiej, a dojazd umożliwić od ul. Widnej. Choć generalnie 
uważam to za złe rozwiązanie. Utrudni życie mieszkańców.  A jeżeli 
jedynym powodem jest zlikwidowanie "przejazdu na skróty", to 
wystarczy wstawić kilka progów zwalniających w tej części i czas 
przejazdu tak wydłużyć, by zniechęciło to do jazdy na skróty. Ja 
takiego problemu, że kierowcy masowo tam przyjeżdżają, nie 
widzę, a sam jeżdżę tam codziennie i przyznam, że zaskakuje mnie 
akurat taka argumentacja ... Bo powtórzę utrudni to bardziej życie 
okolicznym mieszkańcom niż zniechęci do jazdy na skróty, co jest 
zjawiskiem znikomym. Co innego rewitalizacja terenu, podzielenie 
śmietnika na dwa, to jak najbardziej.

Uwaga uwzględniona w 
części.

Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 1 w pkt I.                                                                                                                    
Śmietnik zostanie zlikwidowany. 

18 Najważniejsze, aby było bezpiecznie. Ze względu na to, iż w tym 
rejonie spotkać można często osoby nietrzeźwe i tzw. osiedlowych 
bandziorów, bardzo mieszkańcom zależy na monitoringu i latarni 
między blokami 6 i 8. To znacznie poprawiłoby bezpieczeństwo.

Uwaga uwzględniona w 
części.
Uwaga w części zostanie 
poddana analizie na 
etapie dalszych prac 
projektowych.

Przewidziane zostało wykonanie oświetlenia w okolicy bloków Chwarznieńska 6 i 
8. Dokładne usytuowanie lamp zostanie określone na etapie przygotowania 
dokumentacji projektowej.                                                                                  
Monitoring wykracza poza zakres opracowania.



19 Ograniczenie ruchu samochodowego, a tym samym hałasu i spalin; 
likwidacja widoku na szpecącą pergolę śmietnikową; zwiększenie 
ilości zieleni oraz miejsc do wypoczynku i porozmawiania z 
sąsiadami.

Uwaga uwzględniona w 
całości.

20 Zmniejszenie natężenia ruchu samochodowego; teren przyjazny 
dla spacerujących i przyjemny widok z okna na zieleń.

Uwaga uwzględniona w 
całości.

21 Miejsca zieleni jak najbardziej, jednak uważam, że miejsca 
parkingowe przede wszystkim.

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 1 i nr 4 w pkt I.                                              

22 Teren ma pełnić funkcję ozdobną. Uwaga uwzględniona w 
całości.

23 Zwalniacz, żeby wolniej jeździli, i więcej miejsc parkingowych 
trzeba.

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 1 i nr 4 w pkt I.                                              

24 Funkcja ozdobna brzmi bardzo pozytywnie, lecz to musiałoby się 
wiązać z bezwzględnym zakazem wyprowadzania psów, których 
jest w tej części dzielnicy bardzo dużo, a odpowiedzialnych 
właścicieli niewielu. Pozostaje jeszcze kwestia innych zwierząt, 
które chyba nie były jeszcze brane pod uwagę. Chodzi o dziki, a 
one bardzo szybko zrewitalizują nowe soczyste tereny zielone.

Uwaga odrzucona. Nie jest wykonalne stworzenie zieleńców zabarykadowanych przed dostępem 
zwierząt. Na projektowanym obszarze dopuszcza się wyprowadzanie psów, a 
grodzony wybieg dla psów planowany jest na polanie rekreacyjnej na terenie po 
byłych kortach. Kwestia sprzątania po psach to kwestia zmiany postawy ich 
właścicieli i nieustannej edukacji w tym zakresie, która również może być 
prowadzona przez sąsiadów. Dziki wchodzą na osiedle ze względu na jedzenie 
pozostawiane poza koszami przez ludzi - jest to dla nich łatwy do zdobycia 
pokarm. 

25 Ławki i zieleń. Uwaga uwzględniona w 
całości.

26 Większa ilość miejsc postojowych, funkcja ozdobna - więcej zieleni 
i likwidacja śmietnika, miejsce do spacerów z psami - śmietniki na 
psie odchody ;)

Uwaga uwzględniona w 
części.

Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 1 i nr 4 w pkt I.                                       
Likwidacja śmietnika została uwzględniona w obu wariantach zmian omawianej 
przestrzeni. Będzie możliwość wyprowadzania psów.  



27 Przestrzeń powinna być nie tylko ładna, ale i funkcjonalna, żeby 
umożliwić mieszkańcom spędzanie czasu na świeżym powietrzu w 
pobliżu domu. Okolica powinna być przyjazna zarówno rodzinom z 
dziećmi, jak i seniorom i osobom niepełnosprawnym, umożliwiać 
wypoczynek i interakcję z sąsiadami oraz zabawę.

Uwaga uwzględniona w 
całości.

28 Tylko funkcja ozdobna, zieleń. Uwaga uwzględniona w 
całości.

29 Spacery z psem i funkcja ozdobna. Uwaga uwzględniona w 
całości.

30 Obojętnie, jakim celom ma służyć, ale warto byłoby wszystkie 
śmietniki obsadzić roślinami, które są zielone także zimą, ponieważ 
śmietniki nie stanowią elementu ozdobnego na osiedlu. Wjazd od 
ul. Widnej jest niewygodny, ale jego likwidacja nie jest dobrym 
pomysłem. Zwłaszcza wyjazd powinien zostać (dużo łatwiej jest 
wyjechać na światłach). Wjazd Nauczycielską wcale nie jest tak 
dużo bardziej wygodny, żeby likwidować wjazd od Widnej. 
Zdarzyło mi się, że wjazd/wyjazd od Nauczycielskiej był blokowany 
przez śmieciarkę, dobrze byłoby mieć jeszcze jedną opcję wjazdu 
w postaci Widnej.

Uwaga uwzględniona w 
części. 

Śmietnik pośrodku placu zostanie zlikwidowany.                                                                                                        
Postulat obsadzenia śmietników roślinami wykracza poza zakres inwestycji i 
może być pomysłem na oddolną inicjatywę mieszkańców.                                                                                                                       
Do dalszych prac projektowych wybrano wariant 1 z wjazdem i wyjazdem na 
osiedle od strony ul. Widnej oraz przecięciem tranzytu na wysokości budynku 
Nauczycielska 4. 

31 Podwórko między blokami, parkingami i ulicą nie jest miejscem na 
wypoczynek. Do tego nadaje się plac między szkołą a sklepem 
KAMI.

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 1 w pkt I.                                             

32 Umożliwić zabawę, bezpieczeństwo dla pieszych, więcej 
oświetlenia, miejscami jest bardzo ciemno, zwłaszcza przy 
schodach przy sklepie KAMI.

Uwaga uwzględniona w 
całości.
Uwaga zostanie poddana 
analizie na etapie 
dalszych prac 
projektowych.



33 Przestrzeń powinna pełnić funkcję rekreacyjną - zieleń, ławki. Uwaga uwzględniona w 
całości.
Uwaga zostanie poddana 
analizie na etapie 
dalszych prac 
projektowych.

34 Zieleń, brak spalin. Uwaga uwzględniona w 
całości.

Brak tranzytu zmniejszy liczbę samochodów obecnych w przestrzeni 
międzyblokowej. 

35 Najważniejsze dla mnie byłoby to, aby móc pójść na spacer, usiąść 
wśród zieleni i odpoczywać i podziwiać przyrodę. Trzeba coś 
zrobić, ponieważ jacyś … bardzo śmiecą las i nie szanują tego, co 
mają.

Uwaga uwzględniona w 
całości.

Wybrana do dalszej realizacji koncepcja wprowadza w przestrzeń osiedla 
dodatkowe ponad 400 m2 zieleni.
Kwestia zachowania porządku, zarówno w lesie, jak i w tej przestrzeni, to kwestia 
zmiany postaw mieszkańców i edukacji w tym kierunku. 

36 Zapewnienie większej ilości miejsc parkingowych, więcej zieleni, 
likwidacja śmietnika na środku, miejsce do spacerów z psami.

Uwaga uwzględniona w 
części.

Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 1 i nr 4 w pkt I.                                              

39 Wiata śmietnikowa przed blokiem Widna 3 niszczy dobre 
otoczenie.

Uwaga uwzględniona w 
całości.

40 Przed ul. Widną zmiana lokalizacji wiaty śmietnikowej byłaby 
zdecydowanie walorem ozdobnym dla osiedla oraz likwidacja 
schodów przy KAMI i zorganizowanie przejazdu dwukierunkowego 
od sklepu Stokrotka.

Uwaga uwzględniona w 
całości.

III
1 Brak monitoringu, brak jakiegokolwiek zapewnienia 

bezpieczeństwa dla mieszkańców tego rejonu.
Uwaga uwzględniona w 
części.
Uwaga zostanie poddana 
analizie na etapie 
dalszych prac 
projektowych.

Monitoring wykracza poza zakres opracowania.                                      
Przewidziane zostało wykonanie oświetlenia w okolicy bloków Chwarznieńska 6 i 
8. Dokładne usytuowanie lamp zostanie określone na etapie przygotowania 
dokumentacji projektowej. 

Uwagi z ankiet dotyczące bezpieczeństwa:



2 Brak latarni między blokami 6, 8 i monitoringu. Uwaga uwzględniona w 
części.
Uwaga zostanie poddana 
analizie na etapie 
dalszych prac 
projektowych.

Zgodnie z powyższym rozstrzygnięciem.

IV
1 Przed budynkiem przy ul. Widnej 3 pozostawiono istniejące 

drzewa liściaste i iglaste, które zacieniają budynek na tyle mocno, 
iż mieszkańcy regularnie zgłaszają problem całkowitego 
zacienienia lokali, co wpływa na obniżenie ich poczucia komfortu 
w postaci odczuwania permanentnego zimna, także latem; temat 
odczuwanego skwaru nie pojawia się w rozmowach z 
mieszkańcami tego bloku, ale skargi dot. zasłaniania anten 
satelitarnych przez kwitnące drzewa zdecydowanie tak. Prośba o 
rozważenie przesadzenia wszystkich wysokich drzew z tego 
terenu. W wariancie 2 projektowane drzewa wzdłuż budynku przy 
ul. Widnej 3 dodatkowo wpłyną na jego zacienienie, co tylko nasili 
występowanie ww. problemu (!).

Uwaga uwzględniona w 
części.
Uwaga zostanie poddana 
analizie na etapie 
dalszych prac 
projektowych.

Pas zieleni bezpośrednio przy budynku Widna 3 na skarpie i poniżej jest poza 
zakresem opracowania i inwestycji. Niemniej kwestia ta zostanie wnikliwie 
przeanalizowana na etapie projektu budowlanego. Wybrano wariant 1 do 
realizacji, w ramach którego nie przewiduje się nowych nasadzeń drzew.

2 Pagórek za sklepem Stokrotka powinien zostać zlikwidowany, a w 
to miejsce (schodów) wprowadzony łagodnie opadający chodnik 
przy jezdni. Wielokrotnie byłam świadkiem sytuacji zbiegających 
dzieci ze schodów wprost pod auta jadące w kierunku ul. Widnej i 
głównie rozwaga kierowców, nie pieszych, ratowała te sytuacje. 
Miały też miejsce sytuacje przewieszania liny przez gałąź drzewa 
nad schodkami, tak, aby dzięki linie, a nie schodom, pokonać 
drogę z pagórka w stronę Stokrotki.

Uwaga odrzucona. Wypłaszczenie pagórka jest kosztochłonne, co znacząco podwyższyłoby koszty 
realizacji inwestycji, wykraczając poza dostępny budżet; dodatkowo zmiana 
ukształtowania terenu wiązałaby się z koniecznością przesadzenia drzewa 
rosnącego bezpośrednio przy schodach - co jest kosztowne i ryzykowne dla 
drzewa. W celu poprawy bezpieczeństwa usunięte zostaną krzewy rosnące 
pomiędzy schodami a jezdnią (przesadzone w inne miejsce), wygospodarowana 
zostanie dodatkowa przestrzeń u dołu schodów poprzez poprowadzenie ciągu 
pieszo-jezdnego z wyznaczeniem przestrzeni pieszej kolorem nawierzchni oraz 
zastosowany próg zwalniający tylko z jednej strony (od wyjazdu z osiedla).

Uwagi zgłoszone w drodze e-mail przez Zarząd WM Widna 3:



3 W obu wariantach nie widać monitoringu, co z uwagi na specyfikę 
tego rejonu i osób w nim przebywających wydaje się niezbędne. 
Proponuję odwiedzenie w różnych godzinach starego placu zabaw 
(małego, przy ul. Pogodnej 2), aby przekonać się, kto i w jakim celu 
z niego korzysta.

Uwaga odrzucona. Monitoring wykracza poza zakres opracowania, co nie wyklucza założenia 
monitoringu przez wspólnotę mieszkaniową (co jest lepszym rozwiązaniem, gdyż 
daje wspólnocie łatwiejszy wgląd w nagrywany materiał).

4 Żaden z wariantów nie przedstawia sposobu ograniczenia 
nadmiernego oświetlania lokali budynku przy ul. Widnej 3 
światłami parkowanych/odjeżdżających z miejsc parkingowych aut 
- kwestia spadku terenu w kierunku budynku przy ul. Widnej 3.

Uwaga zostanie poddana 
analizie na etapie 
dalszych prac 
projektowych.

Kwestia ta zostanie przeanalizowana na etapie projektu budowlanego i jeśli 
okaże się zasadna - zostaną zaprojektowane odpowiednie nasadzenia zieleni.

5 Ww. spadek terenu, a istniejąca obawa przed ewentualnym 
zalewaniem budynku z ogrodów deszczowych (szczególnie w 
wariancie 1)?

Uwaga zostanie poddana 
analizie na etapie 
dalszych prac 
projektowych.

Kwestia ta zostanie przeanalizowana na etapie projektu budowlanego i jeśli 
okaże się zasadna - zostaną zaprojektowane odpowiednie nasadzenia zieleni.

6 Brak chodnika wzdłuż budynku przy ul. Widnej 3 (wariant 2) 
stanowić będzie dużą niedogodność dla osób starszych, z 
niepełnosprawnością fizyczną, czy z małymi dziećmi w wózkach 
(zwłaszcza zimą). Osoby korzystające z miejsc parkingowych w tym 
wariancie z dużym prawdopodobieństwem narażeni zostają na 
potrącenie przez kierowców innych aut, ponieważ korzystają z 
parkingu będąc na jezdni (!) - tu szczególna troska o rodziny z 
małymi dziećmi.

Uwaga uwzględniona w 
całości.

Wybrano do realizacji wariant 1.                                                                            
Projektowany jest ciąg pieszo-jezdny, gdzie nie ma rozróżnienia na jezdnię i 
chodnik, a cały obszar będzie strefą zamieszkania, na której pieszy ma 
pierwszeństwo przed samochodami.

7 Niezrozumiała propozycja tylko jednego miejsca parkingowego dla 
osoby z niepełnosprawnością, która będzie zmuszona wysiąść 
wprost na jezdnię (w wariancie 1) albo na skarpie ogrodu 
deszczowego (w wariancie 2).

Uwaga uwzględniona w 
całości.
Uwaga zostanie poddana 
analizie na etapie 
dalszych prac 
projektowych.

W ostatecznej koncepcji są dwa miejsca dla osób z niepełnosprawnością, a 
sposób wysiadania zostanie doprecyzowany w projekcie budowlanym. Ddodać 
należy, że cały obszar przestrzeni objętej inwestycją będzie ciągiem pieszo-
jeznym, co oznacza, że nie będzie tu rozróżnienia na jezdnię i chodnik; ponadto 
plac będzie oznaczony jako strefa zamieszkania, czyli obszar, po którym pieszy 
może się poruszać swobodnie po całej udostępnionej do użytku publicznego 
przestrzeni i ma pierwszeństwo przed pojazdami (kierujący musi ustąpić 
pieszemu). 



8 Uzbrojenie podziemnie i konieczność konserwacji/likwidacji awarii 
a zagospodarowanie terenu (szczególnie wariant 1)?

Uwaga uwzględniona w 
całości.
Uwaga zostanie poddana 
analizie na etapie 
dalszych prac 
projektowych.

Kwestie techniczne planowanych do realizacji działań zostaną uzgodnione z 
gestorami sieci na etapie opracowania dokumentacji projektowej.

9 Dojazd, parkowanie i rozładunek aut dostawczych do sklepu 
Stokrotka - najbardziej uciążliwy dla mieszkańców bloku przy ul. 
Widnej 3 - jakie pole manewru dla tych aut w wariancie 2? Jak 
rozwiązać problem stojących w nocy na włączonym silniku aut?

Uwaga odrzucona. Do dalszych prac projektowych wybrano wariant 1 z wjazdem i wyjazdem na 
osiedle od strony ul. Widnej oraz przecięciem tranzytu na wysokości budynku 
Nauczycielska 4 - zatem samochody dostawcze nie będą przejeżdżać przez 
wnętrze osiedla. Natomiast kwestia postojów pojazdów z włączonym silnikiem 
nie jest bezpośrednio związana z planowaną inwestycją.  

10 Ogrody deszczowe, a komary - jaki czas zapewniają Państwo na 
odprowadzanie wody?

Uwaga zostanie poddana 
analizie na etapie 
dalszych prac 
projektowych.

Istotą ogrodów deszczowych jest zatrzymywanie wody w gruncie.  Szczegółowe 
rozwiązania dot. ogrodów deszczowych, w tym m.in. ich głębokość, będą znane 
na etapie opracowania dokumentacji projektowej.

11 Jak wykorzystać przestrzeń? Jaką ma pełnić funkcję?: ozdobną, 
umożliwiającą odpoczynek, umożliwiającą spacery z psem 
(wskazane w obu projektach postawienie kilku dystrybutorów 
torebek na psie odchody, a nawet zaprojektowanie wybiegu dla 
psów); świetnym pomysłem wydaje się kolejny Otwarty Ogród 
Gdyni.

Uwaga uwzględniona w 
części.

Gmina wycofuje się z dystrybucji torebek na psie odchody - sprzątanie po psie 
należy do obowiązków właściciela psa, a nie gminy. Będzie możliwość 
wyprowadzania psów na tym terenie, lecz grodzony wybieg dla psów jest 
zaplanowany na polanie rekreacyjnej na terenie po byłych kortach tenisowych. 
Odnośnie postulatu dot. Otwartego Ogrodu Gdyni - to dobra idea na oddolną 
inicjatywę mieszkańców. 

12 Przewidzieć stojaki dla rowerów na tym terenie. Uwaga uwzględniona w 
całości.

V
1 Proponowane ograniczenie miejsc parkingowych jest 

nieakceptowalne! Obecnie jest godzina 18 i wszystkie miejsca, 
które planujecie zostawić, są już dawno zajęte. Dodatkowe miejsca 
parkingowe przy blokach Chwarznieńska 4-6 są dla mieszkańców 
ratunkiem, a mimo to późnym wieczorem bardzo trudno jest 
postawić tu auto. 

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 4 w pkt I.
Uwagi zgłoszone e-mailem od mieszkanki jednego z bloków bezpośrednio sąsiadujących z omawianą przestrzenią:



2 Jestem totalnie przeciwna zamykaniu dojazdu od strony Widnej 1 i 
Stokrotki (wariant 2)! W godzinach szczytu wyjechanie na 
Chwarznieńską od strony marketu Kami (bez sygnalizacji) graniczy 
z cudem - można jedynie liczyć na łaskę kierowców, którzy jadą 
Chwarznieńską. Zresztą w godzinach porannych na obu wyjazdach 
stoi kolejka samochodów.

Uwaga uwzględniona w 
całości.

3 Realizując projekt w obecnej postaci - czyli zmniejszając liczbę 
miejsc postojowych i zamykając wjazd od Widnej - tylko 
pogorszycie życie mieszkańców tej części dzielnicy. Poszerzcie 
wjazd od strony Stokrotki, żeby było bezpieczniej, ale zostawcie 
ludziom możliwość komfortowego poruszania się autem.

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 2 i nr 4 w pkt I.                                                                                                                    
Poszerzenie wjazdu od strony ul. Widnej jest fizycznie niemożliwe ze względu na 
budynki - sklep Stokrotka i blok Widna 3.

4 Zróbcie mini-park lub ogródki, ale nie kosztem przestrzeni 
użytkowej. 

Uwaga odrzucona. Postulat nie jest w pełni zrozumiały - z kontekstu domyślamy się, że chodzi o 
przestrzeń użytkową w rozumieniu miejsc parkingowych. Jest to jednak 
przestrzeń "użytkowa" dedykowana wyłącznie samochodom i osobom 
zmotoryzowanym. Inni użytkownicy za przestrzeń użytkową mogą uważać 
przestrzeń np. do reakreacji, a nie miejsca postojowe. Celem inwestycji jest 
poprawa jakości zamieszkania na terenie osiedla, a tym samym - poprawa jakości 
zagospodarowania przestrzeni publicznej osiedla. Podstawowym zasobem 
wysokiej jakości przestrzeni publicznej są tereny zielone, nie zaś tereny 
parkingowe, których zawyżona powierzchnia w stosunku do powierzchni całej 
przestrzeni publicznej / terenów zielonych świadczy o degradacji osiedla i 
obniżeniu standardu zamieszkania. Przestrzeń nie może jednocześnie służyć 
celom samochodowym (tranzyt, parking) i spełniać funkcję rekreacyjno-sąsiedzką 
i zazielenienia otoczenia, konieczne jest wybranie priorytetu. Priorytet został 
określony w GPR i w założeniach tej inwestycji i jest nim jakość zamieszkania. 

5 Między blokami Widna 3 a 5 jest cały pas zielonej przestrzeni, 
która jest zagospodarowana jedynie przez dziki - może niech tam 
pojawi się jakiś chodnik i ławki.

Uwaga odrzucona. Postulat dotyczy obszaru poza zakresem opracowania.

VI Uwagi zgłoszone podczas wizji lokalnej przez mieszkankę bloku Nauczycielska 4 bezpośrednio dotyczące planowanych zmian:



1 Wariant B (wjazd na plac od ul. Nauczycielskiej) mocno dotyczy też 
mieszkańców ul. Pogodnej, którzy bardzo są zaniepokojeni tym 
kierunkiem zmian.

Uwaga uwzględniona w 
całości.

2 Niezmniejszanie liczby miejsc parkingowych, których i tak jest za 
mało. Nagranie rozmowy z projektantami wprowadzało w błąd co 
do liczby miejsce postojowych – mieszkańcy w pierwszym 
odsłuchu rozumieli wypowiedź jako stworzenie dodatkowych 
18/19 miejsc postojowych; dopiero w kolejnych podejściach i 
spojrzeniu na rysunki było jasne, że w wyniku zmian będzie tylko 
18/19 m.p., a nie plus 18/19.

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 4 w pkt I.

3 Niezamykanie tranzytu i zachowanie wjazdu od ul. Nauczycielskiej 
jako dwu-kierunkowy, a przy ul. Widnej tylko wyjazd z placu, żeby 
ruch samochodowy obsługujący plac, całą ul. Nauczycielską i 
Pogodną, sklepy, SP35, boisko Arki rozłożył się na dwa 
skrzyżowania, a nie tylko na jedno i to bez świateł (szczególnie w 
wariancie B) – to byłby dramat.

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 2 w pkt I.

4 Czy wyniesienie na wysokości bloku Widna 3, na tyłach Widnej 1 i 
parkingu za budynkiem Widna 1 zostanie zniwelowane? (są tam 
strome schody) 

Uwaga odrzucona. Zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi nr 2 w pkt IV.

5 Wszędzie jest ciasno, i na całym tym obszarze jest spory ruch, bo 
mieszkańcy, szkoła gastronomiczna, sklepy, boisko Arki; 
samochody stoją w każdym możliwym miejscu, częściowo na 
chodnikach, zawężając drogę jezdną lub w całości na chodnikach.

Uwaga uwzględniona w 
części.

Celem inwestycji jest - przynajmniej częściowe, tj. w zakresie opracowania - 
uporządkowanie obecnego stanu rzeczy w tym aspekcie.

6 Aby zmniejszyć powierzchnię nieprzepuszczalną na tym obszarze 
proponuję zamiast pełnej kostki dać ekokratę, ale nie zmniejszać 
liczby miejsc parkingowych.

Uwaga częściowo 
odrzucona. Uwaga w 
części zostanie poddana 
analizie na etapie 
dalszych prac 
projektowych.

Powierzchnia nawierzchni przepuszczalnej zostanie zwiększona. Szczegółowe 
rozwiązania dot. rodzaju nawierzchni będą znane na etapie opracowania 
dokumentacji projektowej.                                                                                                               
Uwaga dotycząca liczby miejsc postojowcyh - zgodnie z rozstrzygnięciem uwagi 
nr 4 w pkt I. 

VII Pozostałe uwagi zgłoszone przez mieszkankę bloku Nauczycielska 4:



1 Poprawić próg zwalniający przed blokiem Nauczycielska 4 – on się 
wypłaszczył i nie spełnia już swojej funkcji.

Uwaga odrzucona. Postulat dotyczy obszaru poza zakresem opracowania. 

2 Wykorzystać wjazd zrobiony z boku budynku, w którym znajduje 
się sklep KAMI, na dojazd do nowych miejsc postojowych 
(utworzyć je) na tyłach tego budynku.

Uwaga odrzucona. Postulat dotyczy obszaru poza zakresem opracowania.

3 Postawienie nowych wiat śmietnikowych przy bloku 
Chwarznieńska 6 i 8 też wiązać się może z likwidacją miejsc 
postojowych – bo trzeba zapewnić dojazd dla śmieciarki – a tam 
jest ciasno, bo samochody stoją na chodniku zawężając drogę 
jezdną.

Uwaga odrzucona. Postulat dotyczy obszaru poza zakresem opracowania.


